
Geachte gemeenteraad, wethouders en onze nieuwe burgemeester in het 

bijzonder, goedenavond en bedankt voor de gelegenheid tot het geven van 

inspraak. 

Mijn naam is Maarten de Lange, ik ben de vice-voorzitter van AZC-Alert. AZC

Alert is een platform dat bezorgde burgers faciliteert en adviseert in het maken 

van bezwaar tegen asielzoekerscentra. We zijn geen geharde tegenstanders en 

begrijpen dat asiel gegeven moet worden aan mensen in doodsnood.Toch 

plaatsen we regelmatig kanttekeningen bij de vorm en grote van een 

asielzoekerscentrum, een dikwijls heilloze weg. 

De ervaring leert namelijk dat de burger in raadzalen kan spreken als brugman, 

de politiek luistert bijna nooit en altijd slecht. Tot zover de inspraak. Maar we 

blijven stug volharden, want ook kritische geluiden moeten gehoord worden. 

Zeker in de raadzaal waar de PVM onder druk werd gezet om een motie terug 

te nemen, een motie die verzocht de bevolking te raadplegen. Hier kom ik later 

nog op terug. 

Onze kritiek mondt uit in twee aanbevelingen: ten eerste wees duidelijk! Geef 

aan waar de grens ligt, hoeveel vluchtelingen kan Maastricht maximaal aan? 

Niemand is tegen barmhartigheid, iedereen is tegen onduidelijkheid en 

onzekerheid. Momenteel hangt het asieldebat als een donkere wolk boven een 

ieders hoofd. Hoeveel komen er nog? Zijn het vluchtelingen of mensen die een 

beter economisch perspectief zoeken? Zullen ze integreren? (als je die vraag 

tenminste mag stellen van SP, Groen-Links en de P vdA) Allemaal vragen waar 

u geen antwoord op kunt geven. Dus verzaak niet in net dat ene wat u wel kunt: 

duidelijkheid geven. 'Wij, Maastricht, kunnen maximaal dit of dat aantal 

asielzoekers opvangen'. En verschuil u niet achter de smoes dat zulks 

9fhankelijk is van het verloop van de vluchtelingencrisis. U kunt hier en nu 

uitrekenen hoeveel plaatsen we kunnen creëren en tegen welke prijs. Maar dat 



moet u willen. Duidelijkheid ver 

Dat brengt me bij aanbeveling twee: wees eerlijk! Zeg hardop dat u niet 

geïnteresseerd bent in de mening van de bevolking. Volgens de raad verstaat 

een onderzoek naar draagvlak zich niet met noodhulp. Flagrante nonsens, en 

de media slikt het nog ook. Dit is geen noodhulp meer, dit is een structureel 

probleem waaraan voorlopig geen einde komt. Wie het dossier kent weet dat dit 

geen overdrijving is. Er is genoeg tijd en aanleiding voor een onderzoek naar 

draagvlak. Maar nee, u wilt het gewoon niet weten. Laat maar horen als ik 

ongelijk heb. ( . . . .. ) 

Dat bedoel ik maar. 

Van alle adviezen die ik u op het hart zou willen drukken rond ik af met het 

volgende: bestuur niet zij die u minacht. Handel naar de wil van uw bevolking en 

luister niet alleen naar wat het COA en de staatssecretaris te zeggen hebben. 

Weet namens wie u in deze zaal zit. 

Dank voor u tijd en aandacht, ik wens u veel succes en wijsheid toe. 




